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Voorzitter: 

     L.G.J. Draisma 

     070 - 358 90 51 

     leo.draisma@gmail.com 

 

 

     Secretaris: 

     Mevrouw H.L. Loke 

     070 - 366 96 70 

     h.l.loke@hotmail.com  

 

 

                          Penningmeester/ 

      ledenadministratie: 

     E.F.H. de Kleijn 

     070 - 354 46 22         

penningmvsag@outlook.com 

      

 

         Bestuurslid     

     C. Kloet 

     06 - 29 52 00 16 

     c.kloet@ziggo.nl 

 

 

                          Bestuurslid: 

     Mevr. C. Bult 

     06 -315 61 660 

                        cobi.b@casema.nl 

 
 

  

 

  E-mail bestuur: 
 

  vsag@denhaag.nl 

 

--------------------------- 

  

  Postadres: 
 

  Zuidlarenstraat 57 

  kamer 1.09 

  2545 VP Den Haag 

 

--------------------------- 

 

  Bankrekening:  
 

  NL95 INGB  

  0003 9305 93 

 

  t.n.v. Penn.  

  ver. v. 

  Senioren  

  Ambt. Gem. 

  ’s-Gravenhage 

 

--------------------------- 

 

  Website: 
 

  https://www.vsag.nl 

 
 

mailto:leo.draisma@gmail.com
mailto:h.l.loke@hotmail.com
mailto:c.kloet@ziggo.nl
mailto:cobi.b@casema.nl
mailto:vsag@denhaag.nl
https://www.vsag.nl/


3 
 

 

 

VSAG 

1978 - 2023 

 
 

Vooruitziend 
 

Het is bijna zo ver. Op             

6 februari is het 45 jaar geleden 

dat enkele ambtenaren van de 

gemeente Den Haag die met 

pensioen zouden gaan, de 

VSAG oprichtten. Ze hadden 

soms heel lang bij de gemeente 

gewerkt en wilden niet van de 

ene op de andere dag het 

contact verliezen en al helemaal 

niet de hele dag doelloos in een 

stoel hangen. 

 

De VSAG moest allerlei 

activiteiten gaan organiseren 

zodat ze elkaar regelmatig 

zouden zien en gezamenlijk het 

leven nadat het ambtelijk werk 

voorgoed voorbij was, wat 

gezelliger konden maken. 

 

Wat hadden ze een 

vooruitziende blik. Veel 

gepensioneerde ambtenaren 

sloten zich de afgelopen 45 jaar 

bij de VSAG aan. Er waren 

jaren dat de teller op 1300 

leden stond. Absoluut een 

unicum.  

 

En de VSAG bestaat nog 

steeds. Wel met iets minder 

leden dan in de hoogtijperiode, 

maar nog altijd met vele 

honderden. En nog steeds 

sluiten nieuwe leden zich 

telkens aan.  

 

Natuurlijk heeft de VSAG niet 

voor iedereen die bij de 

gemeente met pensioen is 

gegaan dezelfde betekenis. Er 

zijn leden die je een of twee 

keer per jaar ziet, maar er zijn 

er ook die je bij bijna elke 

activiteit tegenkomt. Daaruit 

blijkt dat de VSAG voor hen 

belangrijk is. Iets aan hun 

pensioenbestaan toevoegt. En 

dat was 45 jaar geleden precies 

de bedoeling bij de oprichting 

van de VSAG. 
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Er is dus alle reden voor een 

feest. Met de geweldige 

jubileumavond vijf jaar geleden 

in Diligentia toen we 40 jaar 

bestonden nog vers in het 

geheugen, wordt het ook deze 

keer weer iets bijzonders.  

 

Binnenkort valt bij u het 

programmaboekje in de 

brievenbus. Daarin staan ook 

achtergrondverhalen over de 

artiesten die optreden, het 

theater De Nieuwe Regentes 

dat vroeger een zwembad was 

en over het 45-jarig bestaan 

van de VSAG. 

 

Voordat we het jubileumjaar 

openden sloten we in december 

het oude jaar af. Het 

eindejaarsfeest, voor het eerst 

in brouwerij De Prael, werd 

druk bezocht. Het was een zeer 

geslaagde bijeenkomst, mede 

door de uitstekende gerechten 

die de keukenbrigade van De 

Prael presenteerde en het 

prima optreden van de band 

met als zanger oud-collega 

Theo van Daalhoff.  

 

Het was fijn dat we dit nieuwe 

verenigingsjaar weer met de 

nieuwjaarsreceptie konden 

openen. Door alle toestanden 

rond corona hebben we daar 

lang op moeten wachten, maar 

nu kon het gelukkig weer.  

 

Het is iedere keer een 

bijzondere bijeenkomst door de 

aparte sfeer aan het begin van 

het nieuwe jaar. De 

gastvrouwen hadden het er 

maar druk mee. In mijn praatje 

kon ik met een goed gevoel 

terugkijken op het afgelopen 

verenigingsjaar en vooruitkijken 

naar ons negende lustrum dat 

we groots gaan vieren. 

 

Beste VSAG-ers, ik hoop en ga 

er ook vanuit dat 2023 weer 

een goed jaar voor de VSAG 

wordt. We beginnen, net als in 

2022, met een snertmiddag. 

Een smakelijke opening van een 

smakelijk jaar! 

 

Leo Draisma, 
voorzitter 
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  Na succes 

  vorig jaar 

  weer een 

  snertmiddag 

 

Gezien het succes van  

vorig jaar is er op dinsdag  

21 februari weer een                                                               

snertmiddag, ook deze keer in                                                             

het clubgebouw van de sv Erasmus aan de Erasmusweg.  

 

Vorig jaar deden 25 deelnemers zich tegoed aan dit typisch en 

traditionele Hollandse wintergerecht, dat met een sneetje roggebrood 

en plakjes spek werd gepresenteerd. In de meeste gevallen bleef het 

niet bij één smakelijke kop snert, maar liet bijna iedereen de soepkom 

nog een keer vullen.   

 

De snertmiddag duurt van 12.30 tot 16.00 uur. Nadat gezamenlijk van 

de snert is genoten zijn er ook allerlei spelletjes te doen, zoals bridge, 

scrabble, klaverjassen, jokeren, sjoelen en rummikub. Dat heeft veel 

weg van de Buitendag, die elk jaar ook in het clubgebouw van de          

sv Erasmus wordt gehouden. Dit jaar is dat op dinsdag 15 augustus. 

 

Deelname aan de snertmiddag kost € 5,00. Dit bedrag moet worden 

gestort op rekening NL74INGB 0007 4130 77 ten name van Bestuur 

VSAG te Den Haag met vermelding van snert. Op het terrein van de    

sv Erasmus is er voldoende parkeergelegenheid.  
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Grote belangstelling voor zeer 
 

Het was niet het 

record van 

december 2010 

toen de 

eindejaars-

bijeenkomst in 

partycentrum De 

Wildhoef in de 

Bosjes van Pex 

door maar liefst 

110 leden werd 

bezocht.  

 

Maar met de 75 

leden die zich 

hadden 

aangemeld 

scoorde de 

happening op 

donderdag         

22 december in 

brouwerij de 

Prael aan het 

Esperantoplein in 

Den Haag toch 

bijzonder hoog. 

Twee 

deelneemsters 

en een 

deelnemer moesten helaas wegens ziekte verstek laten gaan. 
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geslaagde afsluiting van 2022 
 

De reacties waren 

na afloop zeer 

positief. De sfeer 

was uitermate 

gezellig, mede 

door de 

doordachte 

tafelindeling en 

de sfeervolle 

feestverlichting. 

Bovendien was de 

ruimte die De 

Prael voor de 

VSAG had 

vrijgemaakt, 

ruimschoots 

voldoende.  

 

De vele voor- en 

hoofdgerechten 

en de desserts 

werden fraai op 

het bord 

gepresenteerd en 

zeer vlot 

geserveerd. 

Belangrijk was 

ook het optreden 

van de band ‘Le 

chant des dunes’ (‘Het lied van de duinen’). 
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Tussen kwart voor vier en half vijf druppelden de deelnemers in de 

2018 geopende brouwerij De Prael binnen. Eerst kregen ze een op 

naam gestelde kaart met daarop het menu dat ze hadden gekozen. 

Daarna kregen ze een drankje aangeboden en konden ze luisteren 

naar het vooral Franstalige en uitgebreide repertoire van ‘Le chant des 

dunes’. De band speelde klassieke nummers van bekende artiesten 

zoals Jacques Brel en Charles Aznavour. 

 

Voorzitter Leo Draisma wees er in zijn welkomstpraatje op dat het 

laatste eindejaarsfeest in december 2019 in Bijna Thuis in Park 

Overvoorde in Rijswijk was. Door corona en als gevolg daarvan de 

sluiting van de horeca ging het feest in 2020 en 2021 niet door. Dit 

eindejaarsfeest noemde hij daarom het eerste post-coronaloze feest. 

Daarna stelde hij de leden van de band ‘Le chant des dunes’ voor. 

“Laten we er een mooi feest van maken”, besloot hij zijn praatje. 

 

Gezellig                                                                                      

Dat werd het ook. Onder het genot van drankjes, hartige hapjes en 

warme snacks en de vele nummers die de vier man tellende band met 

ondersteuning van een geluidstechnicus ten gehore bracht, was de 

sfeer uitermate gezellig. Aan de tafels werd volop gekletst. Van de 

mogelijkheid te dansen werd een enkele keer gebruik gemaakt. 
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Rond zes uur was het tijd voor het diner. Bij de voorgerechten werd 

het meest gekozen voor de rundercarpaccio met mosterddressing, 

Parmezaanse kaas, pijnboompitten en kappertjes. Bij het hoofdgerecht 

was de zalmfilet met bearnaisesaus en asperges het meest in trek en 

bij het dessert ging de voorkeur vooral uit naar de crème brûlée. De 

deelnemers lieten zich alles goed smaken. 

 

Uitstekend                                                                                  

Tegen het einde van de avond vroeg bestuurslid Cees Kloet applaus 

voor het uitstekende werk van brouwerij De Prael, die mensen met een 

achterstand tot de arbeidsmarkt kansen biedt. Ook bedankte hij de 

band ‘Le chant des dunes’ voor het uitgebreide repertoire dat ten 

gehore was gebracht. Rond half negen waren nagenoeg alle 

deelnemers op weg naar huis.  
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Toost op het nieuwe jaar 

tijdens nieuwjaarsreceptie 
 

Met, op uitnodiging van voorzitter Leo 

Draisma, een toost op het nieuwe jaar met 

een glas prosecco werd op dinsdagmiddag 

3 januari in de ruimte van de VSAG het 

verenigingsjaar 2023 ingeluid. De 

nieuwjaarsreceptie, die door corona in 

januari 2020 voor de laatste keer werd gehouden, werd door zo’n 

veertig leden bezocht. Toch waren de sporen van corona nog duidelijk 

merkbaar. Handen werden tijdens de geanimeerde bijeenkomst 

nauwelijks geschud en gezoend werd nog minder. Bijna iedereen gaf 

elkaar een boks. 

 

“De rust is weer terug”, zei Leo Draisma terugkijkend op de periode 

dat corona het leven beheerste. Ook keek hij terug op het afgelopen 

verenigingsjaar waarin er talrijke activiteiten waren, zoals de 

vaartochten, het bezoek aan Binckhorst en het “spetterende” 

eindejaarsfeest. “Ik ben trots op wat we hebben gedaan”, aldus Leo 

Draisma, die daarna overstapte naar het nieuwe jaar, waarin de VSAG 

in theater De Nieuwe Regentes het negende lustrum viert. Daarna was 

er een gezellig samenzijn met allerlei hartige hapjes en drankjes. 
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Wie helpt       

het bestuur     

een handje? 
 

Het bestuur zoekt hulp. Om de 

VSAG goed te laten draaien, 

allerlei activiteiten te 

organiseren en te faciliteren 

komt heel wat kijken. De leden 

verwachten dat alles op 

rolletjes loopt, goed is 

voorbereid en goed wordt 

uitgevoerd en onplezierige 

verrassingen worden 

voorkomen.  

 

Dat verwachten ze terecht. 

Maar niet zichtbaar zijn het vele 

werk dat daaraan voorafgaat en 

de tijd die daaraan moet 

worden besteed. Niet voor niets 

is bij de leden de animo om 

bestuurslid te worden zeer 

gering. Zo heeft helaas 

niemand zich gemeld die wijlen 

Piet Grimme wil opvolgen als  

plaatsvervangend 

penningmeester. 
 

 

 

Dat legt een grote druk op de 

vijf bestuursleden die de VSAG 

nu draaiend moeten houden.  

 

Als dat nog lang duurt bestaat  

de mogelijkheid dat zij een stap 

terug doen en daarmee zelfs 

het voortbestaan van de VSAG 

in gevaar komt.  
 

Zover mag het uiteraard niet 

komen. Het mooiste zou zijn 

dat iemand zich als bestuurslid 

beschikbaar stelt. De hoop dat 

dit gebeurt is echter niet groot. 

De verplichtingen die daaraan 

vastzitten en de tijd die daar 

voor nodig is zijn kennelijk een 

te grote hindernis. 
 

Het bestuur denkt daarom aan 

de hulp van leden die niet met 

alle verplichtingen in het 

bestuur hoeven te zitten, maar 

die wel een helpende hand 

willen toesteken. Deze 

ondersteuning kan op allerlei 

manieren en wellicht aansluiten 

bij een persoonlijke voorkeur.           
 

Wie wil helpen of meer wil 

weten kan bellen of mailen naar 

het bestuur. 
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Algemene  

Ledenvergadering  

VSAG op  

dinsdag 28 maart 
 

De Algemene Ledenvergadering wordt gehouden op dinsdag  

28 maart om 14.00 uur in de ruimte van de VSAG, zaal 1.09 op 

de eerste etage van Zuid57 aan de Zuidlarenstraat 57.  

 

Na de opening, het vaststellen van de agenda, het vermelden van de 

ingekomen stukken en de herdenking van de leden die in het 

verslagjaar zijn overleden, wordt het verslag van de Algemene 

Ledenvergadering van dinsdag 29 maart 2022 ter goedkeuring 

besproken. Dat geldt daarna ook voor het jaarverslag 2022 van de 

secretaris en het financieel verslag over het jaar 2022 van de 

penningmeester. De kascommissie heeft daarover eerder haar oordeel 

gegeven.  

 

Vervolgens vindt de verkiezing van de kascommissie voor het jaar 2023 

plaats en wordt een nieuw reservelid benoemd. Leden die hiervoor 

belangstelling hebben kunnen dit bij het bestuur kenbaar maken of 

zich hiervoor tijdens de Algemene Ledenvergadering beschikbaar 

stellen. Hierna komt de begroting voor het jaar 2023 aan de orde. 

 

Wat betreft de bestuursverkiezing kunnen ten minste 10 leden een 

kandidaat voordragen. De voordracht moet volgens de statuten 10 

werkdagen voor de Algemene Ledenvergadering, dus uiterlijk dinsdag 

14 maart, bij het secretariaat zijn ontvangen met daarbij een 

bereidverklaring van de kandidaat.   

 

Het Jaarverslag 2022 staat in het Journaal van maart. 
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Factuur voor betaling 

contributie 2023 
 

Binnenkort worden de facturen verzonden voor de betaling van  

de contributie voor 2023. Op de factuur staat een nummer. Het  

is belangrijk bij het overmaken van de contributie dit nummer  

te vermelden, zodat de penningmeester weet van wie de betaling 

afkomstig is. Verzocht wordt de contributie binnen afzienbare tijd 

over te maken op het banknummer dat op de factuur staat.          

 

Personalia 
 
 

Nieuwe leden/vrienden: 
 

 

 

mevr. J.G. Schout 

mevr. A. Smid-Hartman 

mevr. U. Uth 

mevr. H.F. Paalvast 

mevr. J. den Heijer 

dhr. J. Gelauf 
 

 
 

Overleden: 
 

mevr. L.Th. Patist- Schel  
 

 

Agenda 
 
 

  9/2: bestuursvergadering, 10.00 uur, ruimte VSAG 

21/2: snertmiddag, 12.30 uur, clubgebouw sv Erasmus 
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Bij handwerken plaats 

voor nieuwe leden 

Tot 1974 was handwerken op de lagere 

school verplicht. Elf jaar later verdween het 

helemaal en werd het werken met textiel 

een bescheiden onderdeel van het vak 

handvaardigheid waaraan ook jongens 

gingen meedoen. Veel senioren handwerken 

nog steeds. Vandaar dat de VSAG een 

afdeling Handwerken heeft, die elke maandag vanaf 13.00 uur 

bijeenkomt in de ruimte van de VSAG in Zuid57. Doordat het aantal 

leden wat is teruggelopen is er plaats voor vier nieuwe leden. 

De dames zijn met allerlei vormen van handwerk bezig. Bekende 

handwerktechnieken zijn appliqué, borduren, breien, haken, knopen, 

macramé, naaien, patchwork en quilten. Wellicht is er ook 

belangstelling voor andere activiteiten in de handenarbeid.  
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Koersbal gezellig              

en ook nog gezond  

Onbekend                                             

en geheel                                      

onterecht                                                  

onbemind 

Onbekend maakt onbemind, 

maar volgens Harry Bielefeld is 

dat wat betreft koersbal geheel 

onterecht. Deze afdeling van 

de VSAG, waarvan hij de 

contactpersoon is, heeft negen 

leden en dat mogen er wat 

hem betreft meer zijn.  

De onbekendheid met koersbal blijkt uit de vraag die hem vaak wordt 

gesteld wat koersbal is en hoe het wordt gespeeld. Het antwoord is 

volgens Harry Bielefeld erg eenvoudig. “In de eerste plaats is het een 

heel gezellig spel en door bewegen, concentratie en gezelligheid nog 

gezond ook.”  

Loper                                                                                         

Gespeeld wordt in het clubgebouw van de sv Erasmus aan de 

Erasmusweg, waar op de vloer een lange groene loper wordt 

uitgelegd. Het is de bedoeling een klein balletje, de jack, in een 

bepaald vak op de loper te rollen. Daarna moet worden geprobeerd 

vier grotere ballen die aan één kant zijn verzwaard en daardoor een 

curve maken, zo dicht mogelijk naar de jack te rollen. Om en om wordt 

met de tegenstander gespeeld en wie dat het beste doet krijgt de 

punten. 
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Volgens Harry Bielefeld is 

koersbal een bijzonder 

leuk spel met vaak 

onverwachte en 

verrassende resultaten. 

“Dat zorgt voor de nodige 

hilariteit.” Halverwege de 

middag is er een koffie- of 

theepauze.  

Kennismaken              

De leden van de afdeling 

Koersbal spelen elke 

maandagmiddag van 

13.30 uur tot 15.00 uur. 

Wie met koersbal kennis 

wil maken is welkom om 

eens te komen kijken hoe 

het wordt gespeeld en 

desgewenst een keer mee 

te doen.  

Het clubgebouw van de sv Erasmus is met het openbaar vervoer 

gemakkelijk te bereiken. Parkeren op de grote parkeerplaats is gratis.  

Afdeling Bowlen stopt na dit speelseizoen  
 

Eind april, als het speelseizoen is afgelopen, valt het doek voor de 

afdeling Bowlen. Het bestuur heeft tot de opheffing van de afdeling 

moeten besluiten gezien de tanende belangstelling voor het 

lidmaatschap. De afdeling heeft slechts 7 leden en er komen geen of 

nauwelijks nieuwe leden bij. Mede tegenover de overige afdelingen 

acht het bestuur het daarom niet verantwoord de afdeling langer in 

stand te houden en financieel te ondersteunen.  
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      Uit de 

   archieven                                    

   van ambtelijk                               

   Den Haag                                                                                               
 

 

Uniform met pet van portier         

Oude Stadhuis museumstuk 
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Het uniform dat de portier van het Oude Stadhuis aan de Dagelijkse 

Groenmarkt in 1930 droeg en de ook zeer oude 11 centimeter hoge,         

22 centimeter brede en 25 centimeter diepe pet van de portier van de 

Dienst Gemeentewerken, die in 1976 voor de textielcollectie aan het 

Amsterdams Museum is geschonken, zijn historische stukken. Nu 

dragen 3.750 ambtenaren van de gemeente, onder wie ruim 800 

vrouwen, dienstkleding die representatief, betrouwbaar, duurzaam en 

herkenbaar moet zijn en waarin ze hun werk goed, comfortabel en 

veilig moeten kunnen doen.   

 

In 1932 adviseerde het Instituut van Directeuren de dienstkleding niet 

meer apart maar centraal in te kopen. Er kwam een ad hoc commissie 

die twee jaar later een permanente commissie werd om het College te 

adviseren “over vraagstukken betreffende de verstrekking van 

dienstkleding”. Op 12 juli 1943 kwam de commissie voor het laatst 

bijeen, maar werd op aanraden van de Centrale Commissie van Overleg 

door het College op 6 december 1946 opnieuw ingesteld. In dat jaar 

moest de Reinigingsdienst door een tekort aan textiel het verstrekken 

van dienstkleding beperken. Dat duurde tot 1954. 
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Een jaar eerder, in 1945, was de toen 

27 jaar oude Joop Alexander portier A 

bij de Duinwaterleiding aan het 

Buitenom. Daarvoor werkte hij in de 

perserij van de confectiefabriek Gazan. 

Zijn dienstkleding bestond voornamelijk 

uit een pet met daarop in grote letters 

en daardoor voor de bezoekers goed 

leesbaar het woord PORTIER. In 1948 

kreeg hij met de andere portiers en de 

chauffeurs van de Duinwaterleiding een 

uniform.  

 

Bodes                                       

Bekende verschijningen in dienstkleding 

in de jaren ’60 waren onder andere de 

bodes bij de ingang van het stadhuis aan het Burgemeester De 

Monchyplein die veel bezoekers de weg moesten wijzen en chauffeur 

Prenen, die in de Chrysler voor het vervoer van de burgemeester 

zorgde. De chauffeurs van de gemeente krijgen nu geen uniform meer, 

maar moeten representatief gekleed zijn. Hiervoor krijgen ze een 

kledingvergoeding. Elk jaar moeten ze voor half november de 

aankoopbonnen overleggen. Wat ze minder aan kleding hebben 

uitgegeven wordt met het salaris van december verrekend. 
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De na de Tweede Wereldoorlog weer ingestelde Adviescommissie voor 

de Dienstkleding kwam zeer ongeregeld bij elkaar. Tussen twee 

vergaderingen zaten soms een paar jaar als moest worden gewacht op 

het resultaat van 

uitvoerige onderzoeken 

om het College voor het 

verstrekken van 

dienstkleding een voorstel 

te kunnen doen.  

Voor de luchtige 

dienstkleding in 1949 van 

de toenmalige 

gemeentepolitie op het 

strand was dat niet zo 

moeilijk. 

 

Deconcentratie                                                                         

Doordat de gemeentelijke organisatie in 1990 werd gedeconcentreerd 

kregen de diensthoofden veel meer vrijheid bij de besteding van hun 

budget, waaronder de kosten voor de aanschaf van de dienstkleding. 

Een centraal reglement voor dienstkleding was daarom niet meer nodig. 

Over kleine wijzigingen kon de directeur Personeelszaken beslissen. Ook 

de Adviescommissie was overbodig geworden en werd op 1 september 

1990 door het College opgeheven.  

 

In de Arbeidsvoorwaarden Regeling van de gemeente staan de 

voorschriften voor het dragen van dienstkleding. Zo is de ambtenaar 

verplicht tijdens zijn werk de voorgeschreven dienstkleding en 

onderscheidingstekenen te dragen. Als hij staakt mag hij geen 

dienstkleding dragen en als hij meedoet aan een betoging of optocht 

mag hij dat alleen in dienstkleding doen als hij daarvoor toestemming 

heeft. Op de dienstkleding mogen alleen insignes of 

onderscheidingstekens van de gemeente zitten.  

 



22 
 

Opzienbarend was 

de nieuwe 

werkkleding voor 

de medewerkers 

van de 

Gemeentereiniging 

in 1969, want die 

was ontworpen 

door niemand 

minder dan de 

bekende couturier 

Frans Molenaar.  

 

Schoorsteen    

Het was de eerste 

keer dat Frans 

Molenaar 

bedrijfskleding had ontworpen, omdat, zoals hij zei, de schoorsteen van 

haute couture alleen niet kon roken. Niettemin zorgde zijn persoonlijke 

presentatie van de nieuwe zomer- en winterkleding voor de nodige 

ophef. Ter vergelijking stond geheel rechts een medewerker van de 

Gemeentereiniging in de oude 

werkkleding.  

 

“Couturier kleedt vuilnismannen”, 

kopten de kranten enigszins 

sensationeel. Frans Molenaar vond 

het allemaal prima. “Sindsdien heb ik 

de naam en gaat het vanzelf.”  

Met zijn rechterarm leunend op een 

kar met afvalemmers keek hij voor 

de ingang van de Passage toe hoe 

een straatveger zijn nieuwe 

werkkleding toonde.  
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Tegenwoordig gaat het er met de 

werkkleding van de gemeente anders 

aan toe. Zo schreef de gemeente in 

2021 een aanbesteding uit voor 

werkkleding, representatieve kleding 

en sportkleding met bijbehorend 

schoeisel en persoonlijke 

beschermingsmiddelen. Dat kostte   

€ 4.375.000.  

 

Een paar jaar eerder was er ook een 

aanbesteding. Daarin stond dat de dienstkleding duurzaam 

geproduceerd moest worden en moest voldoen aan de regels van de 

Belastingdienst om niet belast te worden. Dienstkleding is immers niet 

bedoeld om privé buiten het werk te kunnen dragen. Andere eisen 

waren kleding en schoeisel aanmeten, op tijd leveren, klachten correct 

afhandelen, verkeerd geleverde kleding omruilen en een duidelijke 

instructie voor het reinigen van de dienstkleding.  

 

Kunde                                                                                          

De logo’s van de gemeente, de gemeentelijke diensten, maar ook van 

bijvoorbeeld de BOA’s en de Haghe Groep moesten op de dienstkleding 

minimaal zeventig vierkante centimeter groot zijn. Het bedrijf dat de 

kleding zou leveren moest “zijn kennis en kunde” gebruiken om bij het 

aanbrengen van de 

logo’s de kleding 

niet te beschadigen. 

De dienstkleding 

zou worden 

gecontroleerd op 

‘functionaliteit, 

comfort, uiterlijk, 

materiaal en de 

kwaliteit van de                      

confectionering’.  
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FILIPPINE 
 

 

 

 

 

 

 

FILIPPI 
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OMSCHRIJVING 

 

 

 

1  doelpunt (10)     8  drinkgerei (8) 

2  vuile troep (9)         9  machine v.d. wegenbouw (9) 

3  betrekking (7)   10  sportaccommodatie (9) 

4  portemonnee (10)       11  betreurenswaardig (9) 

5  een beetje dronken (5)  12  monsterachtig wezen (8) 

6  bezigheid (10)   13  muzikant (10) 

7  buitengewoon lomp (10)  14  gezichtsveld (8) 

 

 

Gelijke cijfers zijn gelijke letters. Bij een goede invulling ontstaat van 

de letters in de paarse balk van boven naar beneden een woord.  

 

 

Stuur dit voor 13 februari naar:  
 

VSAG  

zaal 1.09 

Zuidlarenstraat 57  

2545 VP Den Haag  

 

of mail het naar: 
 

vsag@denhaag.nl  

 

Onder de inzenders van de goede oplossing wordt een prijs van € 10,-- 

verloot.  

 

De oplossing van de puzzel in het Journaal van december 2022/januari 

2023 is WAJANGPOPPEN. Na loting ging de prijs van € 10,-- naar dhr.  

J. Hartogsveld uit Delft. 
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Afdelingen en contactpersonen 
 

Tenzij anders vermeld vinden de activiteiten plaats in de zaal van de 

VSAG, 1.09, op de eerste etage in Zuid57 aan de Zuidlarenstraat 57. 

 
 

  BILJARTEN 
 

Maandag t/m vrijdag 9.00 - 13.00 uur, 13.00 - 17.00 uur 

Dhr. F.J.M. Kalse, tel. 070 - 394 03 64, frans-bep@ziggo.nl 

Per maand € 7,00 
 

 BOWLEN 
 

Dekker, Scheglaan 12, Zoetermeer, vrijdag 14.00 - 16.00 uur 

Dhr. R. Nieuwenkamp, tel. 015 - 369 69 81 

roelnieuwenkamp@kpnplanet.nl 

Dhr. D.H. Ras, 079 - 331 08 77, dirkgreetras1@outlook.com  

Per maand € 26,00 
 

 BRIDGE 
 

Woensdag 13.00 - 16.00 uur 

Dhr. R. Maring, tel. 06 - 440 240 41, vsag.bridge@outlook.com 

Per maand € 5,00 
 

 FIETSEN 
 

Van maart tot en met oktober op de 2e zaterdag van de maand 

Dhr. T. van der Linden, tel. 06 - 387 841 71 

vanderlindenton87@gmail.com 

 

 HANDWERKEN 
 

Maandag 13.00 - 16.00 uur 

Mevr. G.G.M. Looijen-den Boer, tel. 070 - 366 03 09 

c.looyen3@kpnplanet.nl 

Per maand € 5,00.  

mailto:vanderlindenton87@gmail.com
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KEEP FIT 
 

Stadhuis Spui, woensdag 14.00 - 15.00 uur in groepsverband  

Uitsluitend de deelnemers van deze groep kunnen op een andere dag of 

tijd ook individueel fitnessen 

Dhr. B. van Amstel, tel. 06 - 136 732 19  

amstdijk@ziggo.nl 

Per maand € 20,00. 
 

 KOERSBAL 
 

Sportcomplex Erasmus, maandag 13.30 - 15.30 uur 

Dhr. H.Th. Bielefeld, tel. 070 - 345 17 62 

h.t.bielefeld@hetnet.nl 

Per maand € 1,50. 
 

 SCHILDEREN 
 

Maandag 9.00 - 12.00 uur 

Dhr. J. Vos, tel. 070 - 355 82 81 

strandvos@ziggo.nl 

Per maand € 5,45. 
 

 YOGA 
 

Dinsdag 10.00 - 11.00 uur 

Mevr. M. Hendriks-Zuidwijk, tel. 070 - 323 94 15 

greethendriks@casema.nl 

Per maand € 18,50. 
 

 WATERGYM 
 

Escamphof, Escamplaan 57, woensdag 16.15 - 17.00 en 17.00 - 17.45 

uur, donderdag 15.00 - 15.45 en 15.45 - 16.30 uur 

Mevr. Y. Heemskerk-Brunings, tel. 06 - 309 003 75 

yvonne.heemskerk.brunings@gmail.com 

Per maand € 21,50. 
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Indien onbestelbaar 

s.v.p. retourneren naar: 

VSAG 

Zuidlarenstraat 57 

zaal 1.09 

2545 VP Den Haag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


